

# PROTOKOLL 7. STYREMØTE 2023-2024

Sted	Alm gård, Vardal
Dato og tid	Lørdag 20. april kl. 10.15 – søndag 21. april kl. 15.45
Møteleder	Henrik Nordtun Gjertsen
Referent	Andrine Snopestad
Saksrekkefølge	1-4, 6, 51, 8, 59-60, 5, 53, 42, 50, 52, 54-58, 7, 61, 9

Til stede fra styret	Forfall
Henrik Nordtun Gjertsen, Leder Sigrid Heringstad, Org. nest. Karine Berge, BP Ole Jørgen Rød, Tevlingsleder Ruben Solbakk, Lagsutviklingsleder Ane Dølerud Bekkestad, Arrangementsleder Marthe Øijord, Kulturleder Hans-Egil Børstad, 1. vara Vilde Bilstad, Ordfører	Erlend Fiskum, Norges Bondelag Sanna Røhr, Norges Bygdekvinnelag Petter Bøe Hørtvedt, Varaordfører

Andre til stede
Andrine Snopestad, generalsekretær Eryk Swiergon, kommunikasjonskonsulent

## Faste saker

<b>Sak 1 Godkjenning av innkalling og saksliste</b>		Henrik
Elementer fra debatten	Legge til to eventuellsaker: <ul style="list-style-type: none"> <li>• Ringorm på Høstarrangementet 2024</li> <li>• Overskuddsfordeling Høstarrangementet</li> </ul>	
Forslag til vedtak	Sentralstyret godkjenner innkalling og saksliste.	
Vedtak	Sentralstyret godkjenner innkalling og saksliste med innkomne saker.	

<b>Sak 2 Godkjenning av styreprotokoll</b>		Henrik
Elementer fra debatten	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Protokoll 6. styremøte 2023-2024 – feil vedtak i sak 41.</li> </ul>	
Forslag til vedtak	Sentralstyret godkjenner <ul style="list-style-type: none"> <li>• Protokoll 6. styremøte 2023-2024</li> <li>• Protokoll 6. arbeidsutvalgsmøte 2023-2024</li> </ul>	
Vedtak	Sentralstyret godkjenner protokollene med de endringer som kom i møtet. <ul style="list-style-type: none"> <li>• Protokoll 6. styremøte 2023-2024</li> <li>• Protokoll 6. arbeidsutvalgsmøte 2023-2024</li> </ul>	

Sak 3 Orienteringssaker	
A	Orientering om styrets arbeid ( <del>Referat fra nemnder og utvalg</del> )
B	<p>Samarbeidsorganisasjoner</p> <p>a) Bygdekvinnelaget Hans-Egil</p> <p>b) Bondelaget Henrik</p> <p>c) NYFA - Nordic Young Farmers Association Henrik</p>
C	<p>Arrangement – gjennomgang og status ved arrangementsleder</p> <p>a) LS 2024 Østfold</p> <p>b) HA 2024 Nord-Trøndelag</p> <p>c) LS 2025 Oppland</p>
D	<p>Prosjekter i NBU</p> <p>a) Malawi Marthe</p> <p>b) RYE - Rural Youth Europe Ole Jørgen</p> <p>c) Bygda er for alle Andrine</p> <p>d) NBUs lederskole Henrik</p> <p>e) Politisk prosjekt Karine</p> <p>f) Årets unge bonde Henrik</p>
E	<p>Fylkesrunden</p> <p>a) Akershus Ole Jørgen</p> <p>b) Buskerud Sigrid</p> <p>c) Hedmark Hans-Egil</p> <p>d) Hordaland Ruben</p> <p>e) Møre og Romsdal Henrik</p> <p>f) Nord-Trøndelag Marthe</p> <p>g) Oppland Karine</p> <p>h) Rogaland Sigrid</p> <p>i) Sør-Trøndelag Ole Jørgen</p> <p>j) Vestfold og Telemark Karine</p> <p>k) Østfold Hans-Egil</p> <p>l) <del>Lokallag uten fylkeslag Ruben</del></p>
F	Administrasjonen ved generalsekretær
G	Vaktlederkollegiet ved ordfører
Forslag til vedtak	Sentralstyret tar saken til orientering.
Vedtak	Sentralstyret tar saken til orientering.

Sak 4 Terminliste			
Hva	Fra	Til	Hvor
<b>7. styremøte</b>	20.04.2024	21.04.2024	Hjemme hos Hans-Egil, Vardal
<b>Landsmøte i NBK</b>	07.06.2024	08.06.2024	Ålesund
<b>Årsmøte i NB</b>	12.06.2024	13.06.2024	Scandic Lillehammer Hotel
<b>8. styremøte</b>	14.06.2024	16.06.2024	Hjemme hos Sigrid, Heidal
<b>Årsmøte</b>	15.07.2024	16.07.2024	Rakkestad
<b>Landsstevne</b>	16.07.2024	21.07.2024	Rakkestad
<b>1. styremøte</b>	17.07.2024	17.07.2024	Rakkestad
<b>Opplæringsdag</b>	16.08.2024	17.08.2024	Landbrukets Hus, Oslo
<b>2. styremøte</b>	18.08.2024	18.08.2024	Lygnasæter
<b>Dyrsku'n</b>	13.09.2024	15.09.2024	Seljord
<b>2. representantskapsmøte</b>	28.09.2024	29.09.2024	
<b>SAS - styre- og ansattsamling</b>	04.10.2024	04.10.2024	
<b>Nemndshelg</b>	05.10.2024	06.10.2024	
<b>3. styremøte</b>	09.10.2024	09.10.2024	
<b>Høstarrangementet</b>	11.10.2024	13.10.2024	Nord-Trøndelag
<b>Aksjonsuka</b>	25.10.2024	03.11.2024	
<b>Agroteknikk</b>	14.11.2024	17.11.2024	Lillestrøm
<b>Arrangementsseminar</b>	23.11.2024	24.11.2024	
<b>4. styremøte</b>	30.11.2024	01.12.2024	
<b>5. styremøte</b>	11.01.2025	12.01.2025	
<b>1. representantskapsmøte</b>	01.02.2025	02.02.2025	
<b>6. styremøte</b>	01.03.2025	02.03.2025	
<b>Tur for de over 23</b>	06.03.2025	09.03.2025	
<b>Vårkurs</b>	14.03.2025	16.03.2025	
<b>Vårsprell</b>	28.03.2025	06.04.2025	
<b>7. styremøte</b>	26.04.2025	27.04.2025	
<b>Årsmøte i NB</b>	04.06.2025	05.06.2025	Thon Hotel Oslo Airport
<b>8. styremøte</b>	06.06.2025	08.06.2025	
<b>Årsmøte</b>	14.07.2025	15.07.2025	Oppland
<b>Landsstevne</b>	15.07.2025	20.07.2025	Oppland
Forslag til vedtak	Sentralstyret tar terminliste til orientering, med de endringer som kom i møtet.		
Vedtak	Sentralstyret tar terminliste til orientering, og generalsekretær kommer tilbake med forslag til dato for Pridemarkering.		

Sak 5 Økonomi		Andrine
	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Skal vi bruke deler av egenkapitalen vår på noe, f.eks. hjelpe fylkeslagene med Høstkurs?</li> <li>• Da bør det være søknadsbasert, for det er enkelte fylkeslag som ikke har behov for denne støtten.</li> <li>• At et fylkeslag har god økonomi, er ikke ensbetydende med at det er god økonomistyring.</li> <li>• Et mindre fylkeslag med dårlig økonomi vil ha større utbytte av en pengegave enn et stort fylkeslag med god økonomi.</li> <li>• Sette kriterier til arrangør som de må oppfylle for å få støtte til Høstkurs.</li> <li>• Kan man gjøre som i 2017? Da ble det delt ut 40 000 til hvert fylkeslag.</li> </ul>	
Forslag til vedtak	Sentralstyret tar saken til orientering.	
Vedtak	Arbeidsutvalget utarbeider forslag til fordeling av overskudd for 2023 til 8. styremøte.	

Sak 6 Medlemstall		Andrine
Elementer fra debatten	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Administrasjonen skal jobbe med å utarbeide ny månedlig statistikk for fylkeslag og lokallag som er mer lik framstillingen for sentralstyret. Tror det kan bidra til mer innsikt i medlemsutviklingen.</li> <li>• Under Vårsprell virker det som det ikke har vært veldig stort engasjement etter hva som er delt i sosiale medier. Kun enkelte lokallag har vært veldig aktive og delt mye i sosiale medier. Ingen medlemmer har deltatt i SoMe-konkurransen som ble kjørt gjennom hele uka.</li> <li>• Enkelte gir tilbakemelding om at de ville hatt mer informasjon om Vårsprell på Vårkurs.</li> <li>• Bør være mer trykk på Vårsprell tidligere for å få lokallagene mer med. Det må ut informasjon om hva Vårsprell er og hva lokallagene skal gjøre.</li> <li>• Viktigheten av å være tidlig ute, og få fylkeslagene til å bistå lokallagene helt til årsmøtene i fylkeslaget.</li> <li>• Annonser i TUN media har ikke bidratt til veldig mange klikk. Prisen per klikk har vært høyere enn i andre medier vi betaler for eksponering.</li> <li>• Målet med annonsen har vært mer enn antall klikk, men å være synlige for folk utenfor vår egen medlemsmasse, bidra til synlighet, og en påminnelse om at vi eksisterer.</li> </ul>	
Forslag til vedtak	Sentralstyret tar saken til orientering, og generalsekretær tar med seg de innspill som kom i saken.	
Vedtak	Sentralstyret tar saken til orientering, og generalsekretær tar med seg de innspill som kom i saken.	

Sak 7 Politikk		Henrik
Elementer fra debatten	<p>Styreleder fortalte om ukas siste hendelser i forbindelse med behandling av Stortingsmelding 11 2034-2024 (Strategi for auka sjølvforsyning av jordbruksvarer og plan for opptrapping av inntektsmogleighetene i jordbruket).</p> <p><b>Høring om gjødselbrukforskriften</b> Bygdepolitisk nestleder tok med seg innspillene som kom i møtet til videre arbeid.</p> <p><b>Aksjonsberedskap</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Vi har planer fra tidligere som vi kan ta i bruk.</li> <li>• Bruke BP-ene i fylkeslagene som planlegging og gjennomføringsgruppe.</li> <li>• Informasjonsmøter med fylkesledere og BP-er.</li> <li>• Ønskelig å ha med ansatt for å bistå med ressurser.</li> </ul>	
Forslag til vedtak	Sentralstyret tar saken til orientering og styreleder tar med seg innspillene til videre arbeid.	
Vedtak	Sentralstyret tar saken til orientering og bygdepolitisk nestleder tar med seg innspill til høring og sender inn sak til 8. styremøte. Bygdepolitisk nestleder involverer fylkesledere og bygdepolitiske nestledere i aksjonsplanene.	

Sak 8 Handlingsplan		Andrine
Elementer fra debatten	Generalsekretær noterte seg de innspillene som sentralstyret kom med. Disse innspillene blir innarbeidet og brukt som inspirasjon til utarbeidelse av handlingsplan 2024-2025.	
Forslag til vedtak	Generalsekretær tar med seg innspillene som kom i møtet.	
Vedtak	Generalsekretær tar med seg innspillene som kom i møtet.	

Sak 9 Eventuelt	
	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Årsmøtesaker <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Gjennomgang av sakliste og årsmelding.</li> </ul> </li> <li>• Ringorm på Høstarrangementet 2024 <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Arrangør må gå i dialog med Mattilsynet og dyreeier og ta en lokal vurdering.</li> </ul> </li> <li>• Overskuddsfordeling Høstarrangementet <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Endringer av overskuddsfordelingen må opp som en egen sak i sentralstyret.</li> </ul> </li> </ul>

## Løpende saker

<b>Sak 42 Kongepokal</b>		<b>Tuva</b>
Elementer fra debatten		
Forslag til vedtak	Sentralstyret tar saken til orientering.	
Vedtak	Sentralstyret tar saken til orientering.	

<b>Sak 50 Æresdiplom og Sprellemannspris</b>		<b>Andrine</b>
Elementer fra debatten	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Legge inn frist for nominasjon for Sprellemannspris.</li> <li>• Ha løpende nominasjonsfrist for æresdiplom.</li> <li>• Utheve hva som er kriteriene.</li> </ul>	
Forslag til vedtak	Sentralstyret vedtar statutter for æresdiplom og sprellemannspris.	
Vedtak	Sentralstyret vedtar statutter for æresdiplom og sprellemannspris med de endringer som kom i møtet.	

<b>Sak 51 Internkommunikasjon</b>		<b>Arbeidsgruppe for kommunikasjon</b>
Elementer fra debatten	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Kan det være lurt å sette ned noen mål for så å gjenta prosessen og se hvordan det har gått?</li> <li>• En tilbakemelding vi har fått tidligere går på responstiden på kontoret, så ser vi i rapporten at lokallag og sentralstyret i hovedsak er fornøyd, og at det er fylkestillitsvalgte som er mindre fornøyd med dette.</li> <li>• I rapporten kommer det fram at det er ønskelig at sentralstyret er mer synlig. Sentralstyret er forbilder.</li> <li>• Tillitsvalgte ønsker å benytte Facebook-grupper mer, men deltar ikke i de gruppene som allerede eksisterer.</li> <li>• Ikke klart å få svar gjennom spørreundersøkelsene på hvilken informasjon de ulike leddene sender til hvem.</li> <li>• Viktig at det opprettes retningslinjer for Facebook-grupper slik at gruppene blir nyttige for de som er med.</li> <li>• Antallet som åpner nyhetsbrevet, har blitt betydelig høyere de siste par årene.</li> <li>• Det er gjort et arbeid med opplæringsvideoer som skal bli tilgjengelig for tillitsvalgte. Disse er ikke helt klare enda.</li> <li>• Ikke endre navn fra sentrale til nasjonale arrangementer bare for å gjøre en endring.</li> <li>• At ansatte er tilgjengelige er viktige. Mange tillitsvalgte utøver verv på kveld og helg.</li> <li>• Gi hovedkomiteene mer personlige eierskap og gjøre hovedkomiteene mer selvstendige.</li> <li>• Ønske om å spille inn KI-robot til nettsida.</li> <li>• Sentralstyret må velge om de gir slipp eller trækker på bremsen når det gjelder dokumenter til gjennomgang i sentralstyret.</li> </ul>	

	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Være til stede som sentralstyret og gi annerkjennelse er veldig viktig for hovedkomiteene.</li> <li>• Ønske om flere fysiske samlinger kommer fra både sentralstyret og ansatte. Eks. felles julebord, felles opplegg når det er møter i Oslo osv.</li> <li>• Tilbakemelding til ansatte og sentralstyret om å ta kontakt dersom man har mangel på informasjon.</li> <li>• Rapporten er veldig fin, den løfter fram flere ting som er sagt, og at det er konkretisert og lagt fram på denne måten gjør det enklere å handle ut ifra.</li> <li>• Legge fram saken på årsmøte som en orienteringssak.</li> <li>• Ha en workshop om dette på 2. representantskap.</li> <li>• Har erfaring med at Messengergrupper fungerer bedre enn Facebookgrupper, der er de tillitsvalgte mer aktive.</li> </ul>
Forslag til vedtak	Sentralstyret tar med seg anbefalinger fra arbeidsgruppa til videre arbeid. Arbeidsgruppen for kommunikasjon utarbeider en mal til retningslinjer for kontakt mellom fylkeslag og lokallag.
Vedtak	Sentralstyret tar med seg anbefalinger fra arbeidsgruppa til videre arbeid. Arbeidsgruppen for kommunikasjon utarbeider en mal til retningslinjer for kontakt mellom fylkeslag og lokallag.

Sak 52 Evaluering Vårkurs		Arbeidsutvalget
Elementer fra debatten	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Føler man fikk dårligere tid på egen særdel med så mange fellesdeler.</li> <li>• Vil ha fellespresentasjoner i forkant, så man ikke tar med det samme i egen særdel.</li> <li>• Hva skal vi gjøre med A-vaktkurset? Skal det fortsatt være en del av Vårkurs?</li> <li>• Etikettekurs – vanskelig å holde fordi man er redd for å støte noen ved å si eller gjøre noe feil.</li> <li>• Ønske om mer informasjon i forkant, også om endringer i bankettutførelse. Dette var vi blitt enige om i forkant.</li> <li>• Det må gjøres en kvalitetskontroll av innledere. Enkelte kurs på lørdagen ble for teknisk og vanskelig for deltakere å følge med på.</li> <li>• Tydeliggjøre bestilling til innledere, så innholdet er tilpasset deltakerne.</li> <li>• Endringer i gjennomføring bankett er blitt en diskusjon i organisasjonen.</li> <li>• NBU på 1-2-3 – gjøre den mer nivåinndelt for nye og erfarne tillitsvalgte. En del fylker gjør allerede dette på Høstkurs.</li> <li>• Folk er stort sett fornøyd.</li> <li>• Bra at kurset om Bygda er for alle ble holdt for alle særdelere.</li> <li>• Tilbakemelding om at det var vanskelig å finne ut om mulighet for tilrettelegging. Når det ble funnet så var det veldig god tilrettelegging.</li> <li>• Kortkurs har ulik verdi og funksjon for de enkelte deltakerne.</li> </ul>	
Forslag til vedtak	Sentralstyret tar saken til orientering.	
Vedtak	Sentralstyret tar saken til orientering.	

Sak 53 Lokallagsevaluering		Sigrid
Elementer fra debatten	<ul style="list-style-type: none"> <li>78% fornøyd med informasjonen fra sentralledet, det må vi ta til oss.</li> <li>Det er ikke mange lokallag som oppgir pris som en faktor for hvorfor de ikke deltar på Høstkurs.</li> <li>Kan det være en idé å ha nettmøte til høsten om å søke penger til Høstkurs?</li> <li>Erfaringen er at nettmøter ikke fungerer fordi ingen møter opp.</li> <li>Er tallet på lokallagsstyrer som har kontroll på økonomien reelt?</li> <li>At flere lokallag ikke har tilgang til bankkontoen sin, er det helt ny informasjon eller veit administrasjonen om dette fra før?</li> <li>Dette veit vi fra tidligere, men det er begrenset hva vi kan gjøre for hvert enkelt lokallag annet enn å tilby hjelp og opplæring.</li> <li>Må vi ta tak i tidspunkt for Høstkursene ettersom det er såpass mange som oppgir det som grunn til at de ikke deltok.</li> <li>Her har valgkomiteen et ansvar om å informere om dette når de snakker med kandidater.</li> </ul>	
Forslag til vedtak	Sentralstyret tar lokallagsevaluering til etterretning og bistår der fylkeslag og lokallag har behov for det.	
Vedtak	Sentralstyret tar lokallagsevaluering til etterretning og bistår der fylkeslag og lokallag har behov for det.	

Sak 54 Samarbeid med Norske Reindriftssamers Landsforbunds Ungdomsutvalg		Henrik
Elementer fra debatten	<ul style="list-style-type: none"> <li>Veldig interessant og fin dag på Børgefjell. Kan vi få til en dag hvor vi inviterer de til en dag med opplegg?</li> <li>Prøve å få til et Teamsmøte med flere hvor det er lagt noen rammer for møtet. Det kan være et fint møtepunkt mellom flere i begge organisasjonene.</li> <li>Se på om det finnes noen midler å søke til en sånn dag.</li> </ul>	
Forslag til vedtak	Norges Bygdeungdomslag ønsker å fortsette samarbeidet med Norske Reindriftssamers Landsforbunds Ungdomsutvalg. De foreslåtte temaene danner en fin ramme for samarbeidet, og et felles styremøte er et godt utgangspunkt for å utvikle samarbeidet.	
Vedtak	Norges Bygdeungdomslag ønsker å fortsette samarbeidet med Norske Reindriftssamers Landsforbunds Ungdomsutvalg. De foreslåtte temaene danner en fin ramme for samarbeidet, og et felles styremøte er et godt utgangspunkt for å utvikle samarbeidet.	

Sak 55 Plan for vakthold Landsstevne 2024		Ane
Elementer fra debatten		
Forslag til vedtak	Sentralstyret godkjenner den innsendte planen for vakthold/sentralstyret tar planen for vakthold til orientering.	
Vedtak	Sentralstyret godkjenner den innsendte planen for vakthold/sentralstyret tar planen for vakthold til orientering.	



<b>Sak 56 Budsjett Landsstevne 2025</b>		<b>Ane</b>
Elementer fra debatten	<ul style="list-style-type: none"> <li>Forsikringskostnadene har økt til 20 000 kroner. Dette går ikke utover overskuddskravet.</li> </ul>	
Forslag til vedtak	Sentralstyret godkjenner det innsendte budsjettet for Landsstevne 2025.	
Vedtak	Sentralstyret godkjenner det innsendte budsjettet for Landsstevne 2025.	

<b>Sak 57 Tildeling av sentrale arrangement</b>		<b>Ane</b>
Elementer fra debatten	<ul style="list-style-type: none"> <li>Det er brukt mye tid på å få Rogaland til å søke Landsstevne. Det er tidkrevende og kan oppleves påtrengende for fylkeslaget.</li> <li>Prosesen bør være søknadsbasert, ikke ved tildeling for at vertsfylke ikke skal ha følelsen av å få oppgaven tredd nedover seg.</li> <li>Det er viktig å senke forventningene til arrangør for at flere fylkeslag vil ta på seg oppgaven.</li> <li>Skal Landsstevne arrangeres hvert år? Er det bærekraftig når vi har så få lag som kan ta det på seg?</li> <li>Arrangementsnemnda har sett på hvordan Landsstevne kan gjøres enklere å arrangere.</li> <li>Kan man gjøre det mer retro? Kjøre teltoppsett som på 80-tallet/ Hjerkin på Dovre?</li> <li>Kortkurs om arrangering av Landsstevne på Vårkurs?</li> </ul>	
Forslag til vedtak	Sentralstyret tildeler Landsstevne 2026 til Rogaland Bygdeungdomslag og Høstarrangementet 2025 til Hedmark Bygdeungdomslag.	
Vedtak	Sentralstyret tildeler Landsstevne 2026 til Rogaland Bygdeungdomslag og Høstarrangementet 2025 til Hedmark Bygdeungdomslag.	

<b>Sak 58 Aktivitetspris og tevlingspris</b>		<b>Marthe og Ole Jørgen</b>
Elementer fra debatten	<ul style="list-style-type: none"> <li>Få inn kriteriet om godkjent for tildeling av Frifond.</li> <li>Stryke antall medlemmer pr tid og kontaktinfo til lokallagsleder. Dette har vi oversikt over.</li> <li>Endre litt på ordlyden i de nye spørsmålene.</li> </ul>	
Forslag til vedtak	Sentralstyret vedtar nominasjonskriteriene.	
Vedtak	Sentralstyret vedtar nominasjonskriteriene med de innspill som kom i møtet.	

<b>Sak 59 Styrets beretning 2023</b>		<b>Andrine</b>
Elementer fra debatten	<ul style="list-style-type: none"> <li>Oppdaterte tall for lokallag og antall godkjente årsmelding.</li> <li>Omgjøre antall ansatte til årsværk.</li> <li>Legge til setning om fulltidsansatte.</li> </ul>	
Forslag til vedtak	Sentralstyret vedtar styrets beretning 2023 og sender den til årsmøte.	
Vedtak	Sentralstyret vedtar styrets beretning 2023 med de endringer som kom i møtet, og sender den til årsmøte.	

Sak 60 Årsregnskap 2023		Andrine
Elementer fra debatten		
Forslag til vedtak	Sentralstyret vedtar årsregnskap for 2023 og sender den til årsmøte.	
Vedtak	Sentralstyret vedtar årsregnskap for 2023 og sender den til årsmøte.	

Sak 61 Politisk plattform		Karine
Elementer fra debatten	<i>Bygdepolitisk nestleder gikk gjennom innspillene fra bygdepolitiske fylkesnestledere.</i>	
Forslag til vedtak	Bygdepolitisk nestleder tar med seg innspillene, og reviderer den politiske plattformen deretter.	
Vedtak	Bygdepolitisk nestleder tar med seg innspillene, og reviderer den politiske plattformen deretter.	